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PROTOKÓŁ Nr LXII/23 

z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

odbytej w dniu 26 czerwca 2023r. 

w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku 

przy ul. Poniatowskiego 10 

 

 

 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 12 ust. 4 Statutu  

Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 1630 otworzyła obrady 

LXII sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, panie i panów radnych 

oraz pracowników Starostwa.  

 

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 19 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LXI z sesji.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 368/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2023 rok,  

z późn. zm.;  

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 369/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

29 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Otwockiego na lata 2023 – 2037;  

3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu 

na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, położonej 

w Otwocku przy ul. Żeromskiego, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 

nr 25/4 z obr. 0061 o pow. 0,0330 ha; 

4) sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia zgodnie z właściwością  

(dot. skargi p. T.S); 

5) w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia zgodnie z właściwością  

(dot. skargi p. P.K.); 

6) w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Otwockiego wotum zaufania za 2022 rok; 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu  

„Raportu o stanie Powiatu  Otwockiego – rok 2022”; 
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b) debata nad „Raportem o stanie Powiatu Otwockiego – rok 2022”; 

c) głosowanie projektu uchwały; 

7) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Otwockiego za 2022 rok: 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Otwockiego za 2022 rok; 

b) przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania finansowego  

za 2022 rok; 

c) przedstawienie przez Zarząd Powiatu informacji o stanie mienia 

Powiatu Otwockiego wg stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku; 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu Otwockiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za rok 2022; 

e) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną opinii o wykonaniu budżetu 

Powiatu za 2022 rok; 

f) dyskusja; 

g) głosowanie projektu uchwały. 

8) w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2022 rok: 

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego 

za 2022 rok; 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 w Warszawie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Otwockiego w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu Otwockiego za 2022 rok; 

c) dyskusja; 

d) głosowanie projektu uchwały. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

za rok 2022. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Informacje Przewodniczącej Rady. 

8. Sprawy różne. 
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9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 2 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni zgłaszają uwagi lub wnioski 

do przedstawionego porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

 

Ad. 3 

 

 Protokół LXI został przyjęty jednomyślnie w obecności 19 radnych. 

 

Ad. 4   

  

1) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Skarbnikowi 

Panu Wiesławowi Miłkowskiemu. 

Skarbnik omówił projekt uchwały ppkt 1 z pkt 4. 

 

Radny Robert Kosiński dołączył do sesji – obecnych 20 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie.  

Radny Dariusz Grajda zwrócił uwagę, że w projekcie zmian nie ma zwiększenia 

pomocy finansowej Gminy Celestynów w kwocie 54 260 zł na opracowanie dokumentacji dot. 

rozbudowy dróg powiatowych Nr 2715W i Nr 2716W. Radny prosił o odpowiedź, dlaczego  

i kiedy ewentualnie Zarząd Powiatu je wprowadzi. 

 Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że na najbliższym posiedzeniu 

Zarząd Powiatu pochyli się nad tym, zaznaczył, że Gmina Celestynów przekazała środki na IV 

etap tej inwestycji.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

 Radny Mirosław Pszonka zapytał Starostę Otwockiego, czy jest szansa, by kwota 4 057 

510 zł, która została zdjęta z budżetu, zostanie w jakiś sposób odzyskana. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

 Starosta Otwocki powiedział, że decyzja zezwalająca na realizację inwestycji drogowej 

ulicy Staszica została uchylona, co skutkowało wykluczeniem z dofinansowania  

w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Gdy będą ogłaszane kolejne nabory, będzie 

składał wnioski o dofinansowanie. Pan Starosta dodał, że niedługo czeka Powiat budowa rond 

przy ul. Rzemieślniczej i pozostanie do remontu jedynie krótki odcinek drogi. Jest to ważne 

komunikacyjnie miejsce i w przyszłości środki własne bądź zewnętrzne powinny się znaleźć. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu 

uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Robert Kosiński przedstawił pozytywną 

opinię Komisji Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Radny Jacek Czarnowski dołączył do sesji – obecnych 21 radnych. 

 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła o przegłosowanie przedmiotowego 

projektu uchwały (ppkt 1 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych  - 20 głosami ,,za’’, 

1 ,,wstrzymującym się’’ podjęła uchwałę Nr 402/LXII/23 w sprawie zmian w uchwale 
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Nr 368/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa 

Powiatu Otwockiego na 2023 rok, z późn. zm., która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 2) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu 

Wiesławowi Miłkowskiemu. 

 Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski omówił przedmiotowy projekt uchwały. 

Powiedział, że dokonywane są korekty wynikające ze zmian w tabeli 2a. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego projektu 

uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

  

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła o przegłosowanie przedmiotowego 

projektu uchwały (ppkt 2 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych  - 21 głosami ,,za’’ jednomyślnie 

podjęła uchwałę Nr 402/LXII/23 w sprawie zmian w uchwale Nr 368/LV/22 Rady Powiatu 

Otwockiego z dnia 29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego 

na 2023 rok, z późn. zm., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 3) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Staroście Otwockiemu 

Krzysztofowi Szczegielniakowi. 

 Starosta Otwocki omówił przedmiotowy projekt uchwały. Zaznaczył, iż ZDP wydał 

opinię, że posadowienie gazociągu nie będzie w przyszłości kolidować z ewentualnymi 

inwestycjami. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego projektu 

uchwały Wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska  

Piotra Mateusza Kudlickiego.  

 Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska 

Piotr Mateusz Kudlicki przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki, 

Zasobu i Środowiska do przedmiotowego projektu uchwały. 

  

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie przedmiotowego projektu uchwały 

(ppkt 3 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych  - 21 głosami ,,za’’ jednomyślnie 

podjęła uchwałę Nr 404/LXII/23 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, 

położonej w Otwocku przy ul. Żeromskiego, oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako działka nr 25/4 z obr. 0061 o pow. 0,0330 ha, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 4) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Przewodniczącemu Komisji Skarg, 
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Wniosków i Petycji Krzysztofowi Olszewskiemu. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Krzysztof Olszewski 

przedstawił projekt uchwały i poprosił Radę Powiatu o przyjęcie przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała głosowaniu ww. projekt uchwały (ppkt 4 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych – 21 głosami ,,za’’ jednomyślnie 

podjęła uchwałę Nr 405/LXII/23 w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia zgodnie 

z właściwością (dot. skargi p. T.S.), która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 5) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Przewodniczącemu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztofowi Olszewskiemu. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Olszewski przedstawił 

przedmiotowy projekt uchwały i poprosił Radę Powiatu o przyjęcie przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie przedmiotowego projektu uchwały 

(ppkt 5 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych – 21 głosami ,,za’’ jednomyślnie 

podjęła uchwałę Nr 406/LXII/23  w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia zgodnie 

z właściwością (dot. skargi p. P.K.), która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 6) 

  a) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu  

Krzysztofowi Szczegielniakowi.  

 Starosta Otwocki powiedział, że nad materiałami, które znalazły się w raporcie, 

pracowali wszyscy kierownicy komórek i wydziałów Starostwa oraz zwierzchnicy jednostek 

organizacyjnych. Zarząd Powiatu kilkakrotnie wprowadzał korekty i uwagi. Taka wspólna 

praca nad merytoryczną zawartością trwała około dwóch miesięcy. ,,Raport o stanie Powiatu 

Otwockiego – rok 2022” to dokument powstały dzięki wspólnym wysiłkom szefów wydziałów, 

dyrektorów jednostek oraz Zarządu Powiatu. Starosta podkreślił, że duży udział w tworzeniu 

raportu miał Sekretarz Powiatu Andrzej Solecki, który nadzorował stronę techniczną  procesu 

przygotowania dokumentu. 

Starosta Otwocki poprosił o pozytywne zaopiniowanie raportu. Zaprosił do zadawania pytań  

i kierowania uwag do zaproszonych gości, którzy tworzyli merytoryczny wsad raportu. 

  b) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że mieszkańcy 

nie zgłosili chęci do udziału w debacie nad ,,Raportem o stanie Powiatu Otwockiego – 

rok 2022”. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

 Radna Bogumiła Więckowska zapytała, czy nazwa banku w tabeli na stronie 

7 w rozdziale ,,Zadłużenie Powiatu’’ jest prawidłowa.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu. 

 Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski odpowiedział, że nazwa jest poprawna. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
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 Radny Dariusz Grajda odniósł się do treści tabeli na stronie 14, w której opisano liczbę 

stanowisk kierowniczych w Starostwie Powiatowym. Zapytał, jakie są nowe stanowiska 

kierownicze w urzędzie. 

 Starosta Otwocki poinformował, że powstało stanowisko 

wicedyrektora Wydziału Komunikacji oraz kierownika Biura Kadr. 

 Przewodnicząca Rady  udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

 Radny Dariusz Grajda poprosił o informację w sprawie dokapitalizowania spółki PCZ,  

o któr mowa na stronie 21 raportu. 

 Wicestarosta Otwocki Paweł Zawada poinformował, że kondycja finansowa szpitala 

ulega poprawie. Sukcesywnie dofinansowywanie placówki zmniejsza się. Na chwilę obecną 

realizujemy wiele przedsięwzięć. Dopełniany jest dalszy etap projektu Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych – modernizacja przychodni na ul. Armii Krajowej. Docelowo ma się  

w niej znajdować specjalistyka. Wyniki z raportów, jakie otrzymał Zarząd Powiatu są bardzo 

obiecujące. Wicestarosta zwrócił uwagę, że  Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował działania 

spółki na ostatnim Zgromadzeniu Wspólników. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

 Radny Dariusz Grajda zapytał, jakie działania Zarząd Powiatu podjął względem 

poprawy kondycji finansowej spółki oraz co zamierza zrobić w przyszłości i ile na dzień 

dzisiejszy wynoszą zobowiązania krótkoterminowe. 

 Wicestarosta Otwocki Paweł Zawada poinformował, że 2 czerwca br.  Sąd wydał 

decyzję o zamknięciu procesu restrukturyzacji. Tym samym wszystkie zobowiązania wobec 

wierzycieli zostały wypełnione. Wróciliśmy do rozmów z CMKP.  Zanotowano również 

znaczne zmniejszenie straty – z 12 mln złotych do 4 153 000 złotych.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

 Radny Mirosław Pszonka wyraził zdziwienie, że Zarząd Powiatu jest zadowolony 

z wyników spółki PCZ.  Radny nadmienił, iż Rada Powiatu Otwockiego w ciągu ostatnich 3 lat 

przeznaczyła na dofinansowanie placówki 55 mln. złotych a na 31.12.2022 r. zobowiązania są 

na kwotę 29.100.000 zł., jeżeli to są powody do zadowolenia i radości to gratuluje zadowolenia. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

 Radny Dariusz Grajda prosił o doprecyzowanie, z jaką datą policzono stratę 4 153 

tys. zł, skoro w dokumencie wykazano stratę 12 mln zł. Następnie wyraził zaniepokojenie 

zawartym w raporcie stanowiskiem, że: ,,Brak podjęcia działań w tym zakresie rodzi poważne 

ryzyko utraty płynności’’. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu. 

 Wicestarosta Otwocki Paweł Zawada odpowiedział, że to jest kapitał własny. Odniósł 

się także do wypowiedzi radnego Mirosława Pszonki – proces restrukturyzacji był odpowiedzią 

na zadłużenie spółki.  

 

  c) Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie przedmiotowego projektu 

uchwały (ppkt 6 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych – 13 głosami ,,za’’ przy 7 głosach 

,,przeciw’’ (jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu) podjęła uchwałę Nr 407/LXII/23 

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Otwockiego wotum zaufania za 2022 rok. 
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 7)  

  a) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach otworzyła dyskusję nt. sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Otwockiego za 2022 rok. 

 

 Radny Mirosław Pszonka zwrócił uwagę, że od trzech lat realizacja działań na rzecz 

rozwoju Powiatu nie przekracza 9% dochodów jednostki samorządu terytorialnego.  

 Starosta Otwocki przyznał, że wykonanie inwestycyjne nie jest duże i wyjaśnił, 

skąd taki procent wykonania wspomnianych działań. Inwestycje potrzebują przygotowania 

mnóstwa dokumentacji i pozwoleń. To trwa często do 12 miesięcy  i to wówczas, gdy nie ma 

odwołań. A rok 2022 był właśnie rokiem wykonywania projektów i uzyskiwania decyzji. 

Realizacja będzie się odbywała w latach 2023 i 2024. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu  Grzegorzowi Michalczykowi.  

 Radny Grzegorz Michalczyk powiedział, iż pobieżnie analizując wykonanie budżetu 

w roku  2022 można wyciągnąć proste wnioski. Powiat Otwocki nie był przygotowany na tak 

duże dofinansowanie, jakie rząd przygotował dla samorządów w ramach Polskiego Ładu.  

Żeby skorzystać z dofinansowania najpierw należy przygotować się pod względem zebrania 

pozwoleń i wszelkiej dokumentacji. Przypomniał również niedawną sytuację gospodarczą 

w kraju, związaną z inflacją, z zachwianiem dostaw materiałów – koszty trzykrotnie 

przewyższały planowane wydatki. Wyraził przeświadczenie, iż lata 2023 i 2024 zamknięte 

zostaną ze znacząco lepszym wynikiem ku zadowoleniu wszystkich radnych. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 

 Radny Piotr Mateusz Kudlicki dodał, iż warto byłoby powiedzieć, jaki jest rozmiar 

finansowego zaangażowania środków inwestycyjnych w 2023 roku. Są to często środki 

dostępne wcześniej a niewykorzystane z powodu czynników niezależnych od samorządu, jak 

wojna, kryzys popandemiczny i inflacja. Radny powiedział, że niekorzyści są przemijające. 

Opóźnienie to pozwala jednak na zakup materiałów budowlanych już po spadku ich cen, które 

w ostatnim czasie mocno wzrastały. Radny zaapelował do Zarządu Powiatu o przekazanie  

informacji dot. zaangażowania środków inwestycyjnych w 2023 roku.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

 Radny Mirosław Pszonka odparł, że dobrze byłoby, gdyby w poprzednich latach plany, 

które są przyjmowane na dany rok, były realizowane. Przypomniał o dużych rozbieżnościach 

między wydatkami majątkowymi przyjętymi w budżecie a wykonaniem.   

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mateuszowi Piotrowi Kudlickiemu. 

 Radny Mateusz Piotr Kudlicki oznajmił, że docenia roztropność Zarządu Powiatu, który 

rozstrzyga postępowania przetargowe w cenie szacowania zamawiającego. Podkreślił, 

iż przedkładanie czasu wykonania inwestycji nad koszt nie jest dobrym pomysłem a raczej 

ekstrawagancją. Dlatego też kłania się w pas każdemu Zarządowi Powiatu, który z rozsądkiem 

myśli o wydatkach budżetowych nie zaś w pośpiechu podejmuje niekorzystne finansowo 

decyzje po to, by zamanifestować sprawczość organu.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

 Starosta Otwocki powiedział, iż radni często pytali o przetargi. Faktem jest, 

że postępowanie przetargowe, aby było akceptowalne dla Rady jak i dla Zarządu, wymaga 

odpowiednich warunków – kwoty ofert muszą być zbliżone do środków, które jesteśmy 
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w stanie przeznaczyć z budżetu. Tam, gdzie mamy czas, postępowania przetargowe są 

ponawiane .  

W przypadku remontu ulic Wawerskiej i Powstańców Warszawy zbliżał się termin wykonania 

tych zadań, dlatego poprosiliśmy o pomoc Miasto Otwock.  

Starosta Otwocki powiedział, że sytuacja z przetargami ostatnio ulega poprawie, 

aczkolwiek nie było przetargu, który generowałby oszczędności. Podkreślił, że w wielu 

przypadkach oferenci w ogóle nie stają do przetargu. Przywołał przykład miejscowości 

Żanęcin, gdzie nie znaleziono wykonawców układania kostki brukowej. Starosta potwierdził, 

że wykonanie inwestycyjne jest małe, ale wynika ono z wielu czynników zewnętrznych. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 

 Radny Janusz Goliński ocenił, że 9% wykonania inwestycji to stanowczo za mało. 

Radny powiedział, że w tym trudnym położeniu finansowym zbyt mało było dawanych 

sygnałów, że Powiatowi brakowało pieniędzy. Jako przykład doskonałego radzenia sobie  

z trudnościami finansowymi radny przedstawił Miasto Otwock.  

Radny Janusz Goliński zapytał, czy pomyłka, której radni dopatrzyli się w danych z 

prezentacji dotyczącej działalności Szpitala Powiatowego jest na tyle znacząca, by wpłynąć na 

zadłużenie placówki.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu. 

 Wicestarosta Otwocki powiedział, że Prezes PCZ ma dokładnie zweryfikować dane 

i przesłać Zarządowi korektę. Na ten moment jeszcze tego nie wiemy, czy był to faktyczny błąd 

w obliczeniach.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Grzegorzowi Michalczykowi. 

 Radny Grzegorz Michalczyk powiedział, iż nie udało się zrealizować planu 

budżetowego założonego na początku roku 2022. Wykonanie jakiejkolwiek inwestycji 

to kwestia poniesienia ryzyka i podjęcia odważnych decyzji przez Zarząd. Radny wyliczył 

przyczyny, dla których jest przestój w realizacji projektów inwestycyjnych: upadek wielu 

przedsiębiorstw, firm wykonawczych.  Natomiast duże wsparcie samorządów  pośrednio 

angażuje tych oferentów, którzy utrzymali się na rynku.  

Radny Grzegorz Michalczyk odniósł się też do sytuacji PCZ. Jako jedną z przyczyn 

przeciągającego się zadłużenia placówki wskazał podwyżki w uposażeniu personelu 

medycznego.  Przypomniał, iż z początkiem kadencji Zarząd podjął decyzję o oddłużeniu 

szpitala. Wykonano wiele remontów i działań, które wspomogły funkcjonowanie placówki 

aczkolwiek uszczupliło to budżet Powiatu. Dodał, iż najświeższe informacje z ostatniego 

zgromadzenia wspólników PCZ pokazują, że strata placówki jest mniejsza niż przewidywano. 

Jest ostrożny optymizm i obserwujemy, co będzie w dalszej części roku 2023. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

 Starosta Otwocki odniósł się do wypowiedzi radnego Janusza Golińskiego.  

Powiedział, iż stwierdzenie, że drogi nie są remontowane, jest nadużyciem. Od lat każdy 

Zarząd Powiatu robi wszystko, by ulice wyglądały należycie. Starosta zapewnił także, że 

Zarząd usilnie zabiegał o udział we wszelkich programach dofinansowujących inwestycje, 

wysyłał liczne wnioski o zwiększenie subwencji. Podobnie jak jednostki podległe Starostwu. 

Dodał, że cieszy się z każdej kwoty, jaką na rozwój otrzymają gminy Powiatu Otwockiego.  

 

  b) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu 
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Wiesławowi Miłkowskiemu. 

 Skarbnik Powiatu powiedział, że sprawozdanie finansowe to swoiste odzwierciedlenie 

księgowe, bilansowe zmian dochodów, wydatków jednostek, które realizują zadania Powiatu. 

Dodał, że analiza finansowa Powiatu wypadłaby dużo lepiej, gdyby Powiat nie był obarczony 

zadłużonym szpitalem. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

 Radny Zbigniew Szczepaniak powiedział, iż chciałby zwrócić uwagę na problem 

zadłużenia Powiatu ogólnie. Zauważył, że w roku 2021 obsługa zadłużenia było potrzeba tylko 

5 230 000 zł, natomiast w roku 2022 wydano już 10 mln. zł. Radnego zaniepokoiła powyższa 

tendencja, która będzie rzutować na przyszłoroczny budżet. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

 Starosta Otwocki przyznał, że zadłużenie jest niepokojące. Prognozuje się, że będzie 

ono opiewało na blisko 80 mln. zł. Z obliczeń wynika, że 76 mln. zł to środki, które były 

przeznaczane na pomoc dla spółki PCZ w latach wcześniejszych i obecnie. Dodał, że 

praktycznie całe zadłużenie Powiatu wynika z kredytów i poręczeń dla szpitala. Jednak Zarząd 

dokłada wszelkich starań, by nie zadłużać Powiatu. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

 Radny Dariusz Grajda zaapelował do radnych o realizowanie  przyjętego porządku 

obrad. 

 

   c) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Staroście Otwockiemu 

Krzysztofowi Szczegielniakowi. 

  Starosta Otwocki odniósł się do załącznika nr 10 sprawozdania. Ponad 1 tys. 

działek to działki drogowe. Głównym mankamentem tych nieruchomości jest powolny proces 

przekazywania ich jako mienia Powiatu. Są jeszcze nierozpatrzone wnioski z początku 

I kadencji. Nieliczne decyzje są wydawane ale nie od nas to zależy. Wydział Gospodarki 

Nieruchomościami na bieżąco występuje w sprawie regulacji stanu prawnego działek, by 

można je było sprzedać lub przekazać. 

 

  d) Wiceprzewodnicząca Rady Grażyna Olszewska odczytała Uchwałę RIO. 

 

  e) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Piotra Mateusza Kudlickiego o przedstawienie opinii  o wykonaniu budżetu 

Powiatu za rok 2022. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Mateusz Kudlicki przedstawił pozytywną 

opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za rok 2022. 

 

  f) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radni mają pytania, 

uwagi. 

 Radni nie zgłosili uwag. 

 

  g) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła o przegłosowanie 

przedmiotowego projektu uchwały (ppkt 7 z pkt 4). 
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Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych – 13 głosami ,,za’’, 7 głosami 

,,przeciw’’ przy 1 głosie ,,wstrzymującym się’’ podjęła uchwałę  Nr 408/LXII/23  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Powiatu Otwockiego za 2022 rok, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 

 8) 

  a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Mateusz Kudlicki odczytał 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2022 rok. 

 

  b) Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Otwockiego Grażyna Olszewska 

odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2022 rok. 

 

Radny Dariusz Kołodziejczyk dołączył do sesji – obecnych 22 radnych 

 

  c) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

 Radny Mirosław Pszonka wystąpił do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Piotra Mateusza Kudlickiego o naniesienie zmiany na stronie 2 w odczytanym wcześniej 

dokumencie. Radny powiedział, że nie jest prawdą, że ,,od wielu lat zadłużenie Powiatu 

Otwockiego nie wzrosło’’. Powinno się mówić raczej o kilku latach.  Przytoczył okres 2015 – 

2017, kiedy to zadłużenie malało. Podkreślił, że zmniejszanie się zadłużenia Powiatu 

następowało sukcesywnie już za poprzedniej kadencji. Wspomniał rok 2018, kiedy to na 

inwestycje przeznaczono 32 mln. zł.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Piotr Mateusz Kudlicki -  przyznał,  

iż w przytoczonych latach zaległości Powiatu Otwockiego malały. Chętnie wprowadziłby 

zaproponowane zmiany, ale musiałby w tym celu zwołać Komisję Rewizyjną, zmienić wniosek 

i ponownie go państwu Radnym przedstawić. Jako członkowie Komisji Rewizyjnej musimy 

zmierzyć się z faktem, że stanowisko Komisji nie jest doskonałe ale uwaga radnego Mirosława 

Pszonki wybrzmiała i na tym by poprzestał. 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Wiceprzewodniczącej Rady 

Grażynie Olszewskiej. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Grażyna Olszewska odniosła się do wypowiedzi radnego 

Mirosława Pszonki. Radna podkreśliła jednak, że kilka lat to też wiele lat.  Dodała, iż dokument 

odczytany przez radnego Piotra Mateusza Kudlickiego był przedstawiony w tej wersji 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej, więc nie powinno się wprowadzać do niego zmian. 

Wiceprzewodnicząca poprosiła o przyjęcie dokumentu w obecnej wersji. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 

 Radny oświadczył, że jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej bierze na siebie całą 

odpowiedzialność za niedoskonałości omawianego dokumentu i zaproponował, by przejść 

dalej z porządkiem obrad. 



11 

 

 

  d) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła o przegłosowanie 

przedmiotowego projektu uchwały (ppkt 8 z pkt 4). 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  22 radnych – 14 głosami ,,za’’, 7 głosami 

,,przeciw’’ przy 1 głosie ,,wstrzymującym się’’ podjęła uchwałę  Nr 409/LXII/23  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2022 rok, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady złożyła podziękowania na ręce Starosty Otwockiego Krzysztofa 

Szczegielniaka za determinację i wysiłek w tym niezwykle trudnym roku nacechowanym 

wieloma przeciwnościami. Pogratulowała Zarządowi Powiatu absolutorium, wotum zaufania. 

Wyraziła nadzieję, że rok 2023, tak trudny pod względem ekonomicznym, zakończy się 

pozytywnie dla wszystkich mieszkańców Powiatu Otwockiego.   

 Starosta Otwocki podziękował w imieniu całego Zarządu Powiatu Otwockiego 

za udzielenie absolutorium. Wyraził wdzięczność i słowa uznania dla pracy wszystkich 

radnych, dyrektorów jednostek i kierowników biur i dyrektorów wydziałów oraz pracowników 

starostwa i jednostek powiatu..  

 

Radny Jarosław Kopaczewski i radny Marcin Olpiński opuścili sesję – obecnych 20 radnych 

 

 

Ad. 5 

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Kierownikowi Biura i Promocji 

Panu Rafałowi Skwiotowi. 

 Kierownik Biura i Promocji Pan Rafał Skwiot przedstawił sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2022. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Grażyna Olszewska poprosiła radnych o zadawanie pytań 

bądź kierowanie sugestii. 

 Radni nie zgłosili uwag. 

 

Ad. 6 

 

 Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

 Bogumiła Więckowska zapytała o szczegóły punktu 6 sprawozdania.  

 Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu Pawłowi 

Zawadzie. 

 Wicestarosta Otwocki powiedział, iż nieruchomość o której mowa w punkcie 6 

sprawozdania Zarządu, była użytkowana przez PCZ. Jednak w wyniku podpisania aktu 

notarialnego stała się własnością Powiatu. Tym samym trzeba było podpisać umowę  

o użytkowanie budynku. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 
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 Radna Bogumiła Więckowska zapytała o zjazdy ulic wspomniane w punkcie 27 

sprawozdania. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 

Szczegielniakowi. 

 Starosta Otwocki wytłumaczył, iż wspomniany zjazd koliduje z koncepcją przebudowy 

skrzyżowania przy ul. Werbeny związaną z modernizacją linii kolejowej na terenie Józefowa 

i Michalina.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

 Radna Jolanta Koczorowska zapytała, czy jest już odpowiedź na wniosek 

o dofinansowanie wydawnictwa Księgi Metrykalnej Parafii Glinianka, o którym mowa 

w punkcie 20 sprawozdania. 

 Starosta Otwocki powiedział, że Wójt Gminy Wiązowna zapewniał o dofinansowaniu, 

natomiast  Ks. Proboszcz jeszcze nie udzielił odpowiedzi. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

 Radna Jolanta Koczorowska zadała pytanie o okoliczności odmowy dofinansowania 

wydarzenia „Wianki, motanki, gwizdanki czyli Podbiel na ludowo’. 

 Radna Kinga Błaszczyk wyjaśniła, że z uwagi na krótki czas do finału wydarzenia a tym 

samym braku możliwości pełnego udziału w promocji Powiatu, nie dofinansowano imprezy. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

 Radna Jolanta Koczorowska dopytała o szczegóły punktu 32 sprawozdania. 

 Wicestarosta Otwocki powiedział, że Zarząd wystąpił do Pani Prezes PCZ z pismem i 

otrzymaliśmy informację, iż pieniądze,  które należały się pracownikom zostały im wypłacone.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

 Radna Jolanta Koczorowska zwróciła się z prośbą o skan odpowiedzi na pismo radnej 

Gminy Celestynów w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej w miejscowości Dyzin i Jatne.  

Radna poprosiła też o wyjaśnienia dotyczące zmiany sposobu wydatkowania środków z działu 

900 i przeznaczenie części z nich na wzorcowanie urządzeń do pomiaru hałasu. 

 Wicestarosta Otwocki wyjaśnił, iż zakupione wcześniej urządzenia wymagają 

okresowej kalibracji. Ponieważ zbliżał się koniec ważności certyfikatu urządzeń do pomiaru 

hałasu, zostały przeznaczone środki zarezerwowane na zakup kamizelek na kalibrację sprzętu.  

 

Radny Dariusz Grajda opuścił sesję – obecnych 19 radnych 

 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

 Radna Bogumiła Więckowska ponownie odniosła się do  nieruchomości mieszczącej 

się przy ul. Sienkiewicza 28 w Józefowie.  

Zaznaczyła, że pacjenci ZOL w Józefowie nie są zadowoleni z pomysłu przeniesienia 

na ul. Batorego w Otwocku. Radna przypomniała, że zmiana formy organizacyjnej podmiotu 

leczniczego przy ul. Batorego umożliwia prowadzenie usług finansowanych tak z NFZ jak i 

komercyjnie. Nawiązała do planów dot. wyremontowanego budynku przy ul. Batorego, gdzie 

miała mieścić się neurorehabilitacja oraz skomercjalizowany Zakład Opieki Leczniczej. 

Zaapelowała do Zarządu Powiatu, by zainteresował się pomysłem w 100% 

skomercjalizowanego ZOL.  
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Radny Piotr Mateusz Kudlicki opuścił sesję – obecnych 18 radnych 

 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu. 

 Wicestarosta Otwocki powiedział, że ZOL nie jest likwidowany a o przeniesieniu 

placówki zadecydowały względy architektoniczne. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że na ostatnim Walnym Zgromadzeniu 

członków PCZ wypowiadał się na temat idei przenosin podopiecznych ZOL. Powiedział wtedy, 

że do czasu rozstrzygnięcia kwestii oddziału neurorehabilitacji należy się wstrzymać 

z przeprowadzką. Radny poprosił Panią Prezes PCZ o pisemną odpowiedź na pytanie, gdzie 

dokładnie zamieszczane były oferty pracy dla medyków, którzy mieliby zasilić kadrę oddziału 

neurorehabilitacji. Radny Dariusz Kołodziejczyk podzielił się swoją wizją na temat 

wykorzystania świeżo wyremontowanego budynku przy ul. Sienkiewicza w Józefowie. 

Zaproponował, by powstał tam dom pobytu dla osób starszych lub specjalistyczna placówka 

dla dzieci w ciężkim stanie. Innym rozwiązaniem mogłoby być powołanie w pełni 

skomercjalizowanego ZOL lub ZPO. Radny podkreślił, że jest przeciwnikiem sprzedawania 

nieruchomości. 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radni zgłaszają jeszcze pytania. 

Radni nie zgłaszali uwag. 

 

Ad. 7 

 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach podziękowała organizatorom za zaproszenie 

Przewodniczącej Rady i radnych na liczne wydarzenia, uroczystości dotyczące obchodzonych 

jubileuszy, wystaw, prezentacji, konkursów, imprez plenerowych, wieczornic. Wyraziła 

zadowolenia, że działalność kulturalna i otwartość na potrzeby mieszkańców Powiatu są tak 

czytelne i śmiałe. Przewodnicząca Rady zapewniła, że z wielką przyjemnością przyjmuje 

wszelkie zaproszenia, ale ze względu na liczne obowiązki nie zawsze udaje jej się uczestniczyć 

w wydarzeniach. 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że w związku z rozporządzeniem Ministra Zdrowia 

w sprawie zniesienia stanu zagrożenia epidemicznego z dniem 1 lipca, informuje o powrocie 

do stacjonarnych posiedzeń Rady, ponieważ wykluczona została możliwość obradowania 

w trybie zdalnym. Dotyczy to tak posiedzeń komisji, jak i sesji.  

 Przewodnicząca Rady oznajmiła, że zgodnie z harmonogramem następne posiedzenie 

Rady Powiatu Otwockiego będzie miało miejsce dnia 31 sierpnia br. 

O ile zaistnieje potrzeba zwołania wcześniejszej sesji, odbędzie się ona dnia 27 lipca br.  

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o bieżące informowanie o nieobecności na 

posiedzeniach komisji i Rady Powiatu. Pozwoli to na sprawniejszą pracę i podejmowanie 

decyzji. 

 

Ad. 8 

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że składa wniosek na ręce Dyrektora Zarządu 
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Dróg Powiatowych Pawła Grzybowskiego dot. sprawdzenia, czy na tworzonym właśnie 

skrzyżowaniu o ruchu okrężnym Wawerska – Szkolna będzie odpowiednia ilość miejsca dla 

aut. Radny obawia się sytuacji, że auta przepuszczające pieszych będą stały częściowo na 

rondzie i tym samym będą wstrzymywać ruch.  Podkreślił, iż zgodnie z zaleceniami winno być 

5 metrów odległości między krawędzią ronda a przejściem dla pieszych. Zaznaczył, że jest to 

inwestycja kilkunastomilionowa i warto, o ile będą rozbieżności między stanem faktycznym  

a dokumentacją, żeby przed oddaniem ronda do użytku wprowadzić niezbędne poprawki. 

Radny zadał pytanie Dyrektorowi ZDP, czy sprawdzał, czy są zachowane ww. odległości. 

 

Radny Grzegorz Michalczyk opuścił sesję – obecnych 17 radnych  

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych 

Pawłowi Grzybowskiemu. 

 Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski powiedział, iż zgodnie z projektem odległości 

są zachowane. Teraz pozostaje przeprowadzić kontrolę w terenie.  

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 

 Radny Janusz Goliński zapytał, czy są już zawarte akty notarialne w sprawie sprzedaży 

lokali na ul. Komunardów. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 

Szczegielniakowi. 

 Starosta Otwocki odpowiedział, że przetarg dopiero będzie ogłaszany.  

 

Ad. 9 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 19.11 Przewodnicząca Rady 

Grażyna Kilbach zamknęła obrady LXII sesji Rady Powiatu Otwockiego. 

  

 

 

 

Sporządziła:         Przewodniczyła: 

Karolina Brzostek        Grażyna  Kilbach 

 

   

 

 


